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LATVIJAS ALPĪNISTU SAVIENĪBAS 

ALPĪNISMA KOMISIJAS SĒDE 

 

Laiks: 2023. gada 20. marts plkst. 19.00 

Vieta: ZOOM platforma 

Sēdes vadītājs: Latvijas alpīnistu savienības (turpmāk LAS) Alpīnisma komisijas (turpmāk AK) 

priekšsēdētājs V. Puriņš 

Protokolē: K. Hofmane 

 

1. Sēdes dalībnieki 

Sēdē piedalās 11 dalībnieki, kuri visi pieslēgušies ZOOM tiešsaistes platformai: 

1. Valdis Puriņš, LAS AK priekšsēdētājs; 

2. Māra Vilciņa, “Kalva-doss”; 

3. Mairis Balodis, LACA; 

4. Nauris Hofmanis, Remoss; 

5. Kristīne Hofmane, Remoss; 

6. Oļegs Silins, Traverss; 

7. Kaspars Vanags, Atsaite; 

8. Mārtiņš Markuss, Kāpšanas tornis; 

9. Kaspars Vilks, BJC Daugmale; 

10. Gita Logina, Latvijas Augstkalnu klubs; 

11. Mārtiņš Bušs, LACA. 

 

2. Darba kārtība 

Atbilstoši LAS AK priekšsēdētāja V. Puriņa sniegtajai informācijai, par sapulces darba kārtību tiek 

noteikts: 

1. LAS AK sēžu norises laiks un biežums; 

2. Fotokonkurss “Laime ir kalnos” – pieredze un nākotnes perspektīva; 

3. Atbildības sfēru sadalījums; 

4. Diskusija par instruktoru apmācības nepieciešamību. 

 

3. Sapulces diskusija 

1) LAS AK sēžu norises laiks un biežums  

V. Puriņš informē, ka K. Vilks ir ierosinājis LAS AK sēdēs tikties retāk, proti, reizi 3 nedēļas. 

Katrs darbojas savā atbildības sfērā un vairāk izmanto LAS AK Whatsapp saraksti. V. Puriņš 

pauž viedokli, ka pievienojas idejai par retāku tikšanos un, viņaprāt, būtu labi tikties reizi 

divās nedēļās.  

K. Vanags – pauž viedokli, ka ir labi tikties reizi nedēļā, lai darbi turpinās; 

K. Vilks – papildina savu viedokli un piedāvā tikties arī vasarā, piemēram, 1 reizi mēnesī;  

V. Puriņš – pauž viedokli, ka, ja LAS AK tiekas vienu reizi nedēļā, tad sapulcei nevajadzētu 

būt ilgākai par pus stundu.  

M. Balodis – pauž viedokli, ka 1 reizi nedēļa ir vērtīgi tikties, nav iebildumu.  

G. Logina – pauž viedokli, ka sapulces vajadzētu rīkot pēc vajadzības;  
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O. Silins – pauž viedokli, ka reizi 2 nedēļās ir pietiekami;  

M. Bušs – pauž viedokli, ka labāk reizi nedēļā uz īsāku laiku, lai neapstājas iesāktais darbs.  

M. Markuss – piekrīt par vienu reizi nedēļā.  

K. Hofmane – pauž viedokli, ka pašreiz līdz vasarai vajadzētu turpināt reizi nedēļā, jo LAS 

AK ir jauni dalībnieki. Pēc vasaras, ja darbība būs ieskrējusies, var tikties retāk.  

N. Hofmanis – pauž viedokli, ka varētu tikties retāk.  

V. Puriņš – ierosina balsojumu, vai visi piekrīt palikt pie pašreizējā plāna tikties 1 reizi 

nedēļā, bet ne ilgāk kā uz stundu.  

 

/ balso pārstāvēt tiesīgie / PAR – 9, PRET-0, ATTURAS-0. 

 

2) Fotokonkurss “Laime ir kalnos” – pieredze un nākotnes perspektīva 

V. Puriņš – informē par šī gada problemātiku: mazs dalībnieku skaits, nebija skaidri noteikts 

nolikumā, vai vērtēsim dalībnieku vai fotogrāfiju un ko darīt, ja viens dalībnieks iesniedz 4 

fotogrāfijas un potenciāli katra no tām var uzvarēt katrā kategorijā. Pozitīvā lieta – tika 

aktivizēts LAS Instagrams.  

K. Vanags – pauž viedokli, ka problēma pēdējās dienas ievietotajai fotogrāfijai, ka tā nevar 

savākt tik pat daudz likes, cik citas bildes.  

G. Logina – norāda, ka fotokonkursu vispār nesaprata un nezināja, kur jāievieto bildes.  

K. Hofmane – pauž viedokli, ka problēma bija ar bildēm, kas netika ievietotas 

fotokonkursam, bet tika paceltas uz augšu no vecajiem ierakstiem, pievienojot tēmturi 

laimeirkalnos un atzīmējot LAS. Šo problēmu varētu atrisināt, nākamā gada nolikumā 

iekļaujot punktu, ka bildes jāievieto noteiktā laika periodā.  

V.Puriņš – pauž viedokli, ka varētu noteikt, ka viens cilvēks publicē vienu bildi un vienā 

kategorijā varētu tikt apbalvots tikai 1 cilvēks.  

K. Hofmane – atkārtoti norāda, ka problēma ir tajā, ka nav noteikts, vai konkursā piedalās 

bilde vai cilvēks.  

V.Puriņš – ierosina, ka katrs cilvēks drīkst likt 1 postu, kurā ir 1 bilde.  

N. Hofmanis – pauž viedokli, ka tas mazinās interesi, jo cilvēkiem interesē daudz kalnu bildes 

un ir grūti izvēlēties konkrēti kuras publicēt. Turklāt katru bildi atsevišķi publicēt ir lielāks 

apgrūtinājums dalībniekam.  

G. Logina – pauž viedokli, ka līdz vasarai varētu uztaisīt izmēģinājuma konkursu ar 1 bildes 

publicēšanu.  

M. Bušs – pauž viedokli, ka varētu bildes vērtēt kopumā vienā vai vairākās kategorijās, ja tās 

publicētas kopā.  

N. Hofmanis – uzsver, ka kategoriju, kurā ievietota fotogrāfija, nosaka komisija, kas tās 

izvērtē, nevis dalībnieki.  

V. Puriņš – ierosina, ka nolikumā jānosaka, ka 1 cilvēks var uzvarēt tikai 1 kategorijā.  

K. Hofmane – norāda, ka jāizdiskutē, ko darīt, ja fotogrāfija ir iesniegta, bet nav pilnvērtīgi 

izpildīti nosacījumi (nav atzīmēts LAS pareizais konts, fotogāfija ievietota story, nepareizs 

tēmturis, slēgtais profils); 

N. Hofmanis – būtu nepieciešams nākamgad palaist sponsorēto reklāmu ierakstam. Šogad N. 

Reinbergs noraidīja šo ideju LAS finanšu dēļ.  

K. Hofmane – pauž viedokli, ka vajadzētu paplašināt tēmu, par ko iesniegt fotogrāfijas 

(sports, sacensības, kāpšanas sports).  

K. Vanags – norāda, ka kāpšanas komisija var taisīt savu fotokonkursu par kāpšanas sportu.  

M. Bušs – pauž viedokli, ka varētu paplašināt nolikumā noteikto tēmu loku par kalniem, 

ieskaitot, sacensības. Tā varētu būt atsevišķa kategorija. 

 

3) Atbildības  

K. Vanags -  informē, ka ir apņēmies strādāt pie: 1) kalnu datu bāzes aktualizēšanas;  
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2) kopvērtējuma sacensību tabulas izveides. 

K. Vilks – piesakās atbildēt par: 1) sertificēto sportistu reģistru, tai skaitā, informē, ka plāno 

būt uz vietas visās sacensībās un no tām apkopot protokolus par dalībniekiem; 

 2) tiesnešu reģistra izveidi. 

V, Puriņš - piesakās atbildēt par: 1) Gada noslēguma pasākumu; 2) 2 jaunu klubu piesaisti 

LAS; 3) Aktivizēt darbu ar arhīvu; 

O. Silins – atbild par augstkalnu ekspedīciju 

N. Hofmanis – atbild par 1) Tehniskā alpīnisma projektu; 2) Sacensību kalendāru; 3) Gada 

kopvērtējuma reitingu (K. Vilks izsaka vēlmi ar šo palīdzēt); 

M. Balodis – piesakās atbildēt par semināru organizēšanu ( 4 semināri gada laikā).  

M. Vilciņa – apņemas apkopot aktīvos reģiona tūrisma klubus (saistībā ar jautājumu par 

instruktoru apmācību); 

V. Puriņš – informē, ka jautājumā par 1 Eiropas projektu jāmeklē cilvēks, kam ir resursi un 

zināšanas Eiropas projektu rakstīšanā. K. Vanags – apņemas aprunāties ar paziņu par projektu 

rakstīšanu.  

 

4) Diskusija par instruktoru apmācības nepieciešamību. 

V. Puriņš – informē, ka ir problemātika ar cilvēkiem, kuri darbojas kā kalnu gidi, bet nav 

noteikta nekāda atbildība. LAS vajadzētu domāt, kā šos kalnu gidus pakļaut izstrādātajai 

metodikai.  

K. Hofmane – pauž viedokli, ka vispirms jāsakārto LAS noteikumi par instruktoriem un tad 

jāmeklē risinājums par gidiem.  

M. Bušs – pauž viedokli, ka LAS varētu izstrādāt 10 punktu sarakstu, lai cilvēki zinātu, ar ko 

ir droši doties kalnos. Lai cilvēks no malas zina, kam var uzticēties.  

V. Puriņš – informē, ka LAS ir kalnos kāpšanas noteikumi, kurus varētu pārveidot par 

vadlīnijām.  

G. Logina – pauž viedokli, ka lielākā daļa no AK sastāva ir kalnu gidi. Kā kalnu gids var būt 

jebkurš. Nav loģiska skaidrojuma visiem gidiem likt sertificēties. Vajag normatīvo bāzi. Par 

Kirgizstānas instruktoru skolu pauž viedokli, ka arī tajā ir noteiktas prasības instruktora 

statusa iegūšanai, proti, izietas noteiktas virsotnes kategorijas. Tikai ja to izdara, var kļūt par 

instruktoru.  

M. Vilciņa – ierosina, ka vajadzētu tā saukto “kalnu skolu” aktualizēt, kāda pastāvēja 

padomju gados Latvijā. Minimāla testēšana kā grupu vadītājiem, lai ir oficiāls dokuments. 

Priekš tā bija arī izstrādāta kāpienu datu bāze, pēc kuras varēja izvērtēt personas uzticamību 

un pieredzi. Ierosina mēģināt veidot programmu, kur sertificē cilvēkus, kas var būt par grupu 

vadītājiem.  

K. Vanags – pauž viedokli, ka, lai cilvēkus piesaistītu sertificēties, vajag tiem dot kaut kādu 

labumu. Piedāvā veidot reģistru vairākās grūtības pakāpēs, norādot, kādus trekingus vadījis. 

Pēc laika var piešķirt pakāpes, pēc tām kvalifikācijas.  

M. Vilciņa – atbalsta, bet tas būtu jāveido kopā ar apmācību.  

V. Puriņš – Ierosina, ka varētu šī diskusija tikt veidota kopā ar trekingu organizētājiem par 

potenciālo iesaisti LAS.  

M. Vilciņa – pauž viedokli, ka vajag uzrunāt visus tūrisma aktīvās izpausmes pārstāvjus, lai 

paplašinātu LAS. 

 

Sēde tiek slēgta plkst. 20.15 

 

Sēdes vadītājs V. Puriņš ______________________________ 
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Sēdes protokolists K. Hofmane _____________________________ 


